
                                                                                                   

 

Referat skolebestyrelsesmøde mandag d. 20. november 2023 
 
Møde nr. 3 skoleåret 2023-24 Humlebæk Skole, udskolingen.  

 

Deltagere   

Forældrerepræsentanter: Jakob Wickmann (formand), Jacob Blem, Peter Tegner Matz, Louise 

Hauerberg (afbud), Søren Parrot (afbud), Julie Ninn-Hansen 

Elevrepræsentanter: Carla (afbud), Priya (afbud) 

Personalerepræsentanter: Karoline Højer, Sofie Thaning 

Skolens ledelse: Hans Frøslev Jensen (afbud), Marianne Povlsen, Jan Niemeier 

Referent: Marianne Povlsen  

 

1. Dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. Jakob konstaterede under dette punkt, at Matilde har valgt at forlade 

bestyrelsen, og at der således er brug for såvel et nyt medlem som en ny næstformand. 

Bestyrelsen konstituerer sig med ny næstformand på næste møde, og Jakob undersøger til næste 

møde, hvem der kan indtræde i bestyrelsen.  

 

Første del af mødet (punkt 2-4) var dedikeret til det årlige SFO-rådsmøde.  

Forældrerepræsentant Derya Parel samt SFO-leder Morten Packert og medarbejderrepræsentant 

Peter Veikko deltog i denne del af mødet.  

 

2. SFO-rådsmøde 

Morten gav en status fra SFO  

Han orienterede bl.a. om kursusrækken, der indeholder Makerspace, udeleg og bevægelse, kunst 

på Louisiana og Low Arousel. Ligeledes orienterede han om en generel omorganisering og 

indretning af lokalerne på SFO 1. På SFO 2 udvikles der især på 1. salen. SFO 3 har investeret i 

IT/musikudstyr.  

 

Alt i alt er der gang i meget udvikling både personalemæssigt og konkret i husene. 

 

3. Mobiltelefoni på SFOen 

SFO 1: Følger indskolingens retningslinjer; ingen mobiler eller skærme. Der kan dog være en 

problematik omkring mobilerne og særligt smartwatches. Det kan blive problematisk, da der 

indimellem er forældre, der ringer direkte til børnene og laver aftaler udenom SFO-personalet. 

Jakob foreslog at gøre mobilpolitikken tydeligere for forældrene fx ved at hænge mobilpolitik op i 

SFO’en på linje med på indskolingen. 

 

SFO 2: Den første time må man bruge telefonen. Efterfølgende skal den lægges væk. Der er 

etablereret skilte med røde og grønne telefoner, der visualiserer om mobilen er tilladt eller ej. 

Reglerne er udarbejdet i samarbejde med børnene. Personalet bliver udfordret af børn, der ikke 

lægger deres telefoner væk, når de bliver bedt om det. Ved Aftenklub er mobilen ikke tilladt. 

 

SFO 3: Mobilen er med. I cafeen skal den være på lydløs. De oplever ind imellem at sproget (i 

kommunikationen på mobiler etc.) kan stikke af.  

 

Generelt oplever personalet, at de skal agere politibetjente overfor børnene. Omvendt bliver 

mobilen også brugt til at holde styr på tid og aftaler og til at lære nyt i kreaværkstederne. 

 

Peter Tegner konstaterede, at reglerne på SFO2 er anderledes end på indskolingen, og der var en 

diskussion, om hvorvidt for stramme regler vil få for mange elever til at fravælge SFO.  

 

Jakob foreslog at eksperimentere med mobilfrie dage som en måde både at undersøge effekten på 

fremmødet og arbejde med entydige rammer for mobilbrug.  



 

Det blev diskuteret i hvilket omfang forældrene kan inddrages i ansvaret for børnenes brug af 

mobiler til og fra SFO og i SFOen. 

 

4. SFOens grønne profil 

Der bliver etableret årstidsbestemte værksteder i det ene væksthus, så det bliver brugt hele året 

rundt. 

 

Der var generelt stor ros til både ansatte og aktiviteterne i SFO.  

 

Her sluttede SFO-rådsmødet.  

 

 

5. Nyt vedr. strategipunkterne  

• Fremtidens Skoler: Intet nyt 

• Årgangsundervisning: Selvstændigt punkt på mødet. 

• Brug af devices: Selvstændigt punkt på mødet. 

 

6. Status på brug af devices 

Peter T. Har taget emnet op på et forældrerådsmøde.  

 

Det blev drøftet, hvordan man bedst kan understøtte forældregrupperne i at udsætte brugen af 

mobiler og sociale medier. Dette vil blive et tema på et kommende møde mellem forældrerådene.  

 

7. Udkast til næste års budget  

Udskydes 

 

9. Forældrerådsmøde, tilbagemelding  

Udskydes 

 

10.  Aktuelle emner i øvrigt – herunder nyt fra ledelse, elever og personalet 

Pedel på udskolingen, Tommy Johansen stopper ved udgangen af året. 

 

11.  Kommende møder 

- 

 

12. Eventuelt 

- 

 

Der er etableret væksthuse sidste år. Der bliver stadig arbejdet med brugen af dem, hvad der skal 

dyrkes hvornår etc. Børnene skal inddrages mere i arbejdet. 

Brug af devices: Selvom mobiler ikke er en del af hverdagen på indskolingen fylder konflikter på 

sociale medier skabt udenfor skolen meget på især de større klasser på indskolingen. Det er en stor 

opgave for det pædagogiske personale. 

 

Forældrerådet på 3.å har taget initiativ til et skriv til forældrene, hvor de har listet hvilke sociale 

medier, der eksisterer og hvad aldersgrænsen er. 

8. Princip for årgangsundervisning 

Jakob fik input til en finpudsning af princippet. 

Princippet sendes til godkendelse på næste møde. 

 


